
 

Symposium 14：跨團隊合作傷口品質照護：從急診科到社區 

Collaboration to Ensure Quality-Driven Wound Care: A Pathway from 

Emergency Department to Community 

時間：2023 年 7 月 8 日(六) 09:00~10:00 

會議室：402AB 會議廳 

主持人：孫仁堂醫師(亞東醫院)、劉淵元醫師(高雄榮總) 

09:00~09:30 照護聯網：延伸急診守備範圍 

Let's work on connected care to bridge future care 

主講人：黃明源醫師(台北馬偕醫院) 

09:30~09:40 病人從急診離開後怎麼了 

Patient management for better wound care quality 

主講人：黃莉雯專科護理師(台北馬偕醫院) 

09:40~10:00 綜合討論 

與談人：林育賢醫師(新光醫院整形外科)、孫仁堂醫師(亞東醫院)、 

黃明源醫師(台北馬偕醫院)、黃莉雯專科護理師(台北馬偕醫院)、 

楊卉庭專科護理師(愛立康有限公司) 

課程簡介 

 照護聯網：延伸急診守備範圍 

The healthcare industry is undergoing a major transformation with the increasing 

adoption of digital technologies. Connected care is a game-changing technology that has 

the potential to greatly improve the efficiency and effectiveness of healthcare delivery, as well 

as improve patient outcomes.  

The topic will cover:  

 Introduction to connected care and its applications in healthcare. 

 Understanding the different technologies that enable connected care. 

 Exploring the benefits of connected care for patients and healthcare providers. 

 Identifying the best practices for implementing connected care in healthcare 

organizations. 

 Analyzing case studies of successful implementation of connected care. 

 病人從急診離開後怎麼了 

清洗清創與敷料使用，在急診我們把關了傷口處理的第一步，但傷口的復原情形，更攸關的

是病患返家自行換藥的過程、適當性等自我照護方式。 

藉由這個機會分享我們在急診治療後，透過數位工具來整合實體與線上照護傷口照護，過程

中發現的契機與挑戰，並回溯提供我們在急診治療的改善機制。 


